
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2010-04-19, § 16 

 

 Tid Måndagen den 19 april 2010 kl 16.30 – 17.50 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 3 maj 2010 

 
 

 

Ulla Hamilton Jan Valeskog 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordförande  

Jan Valeskog (S) vice ordförande  

 

Berthold Gustavsson (M)  

Tord Bergstedt (M)  

Annika Davidsson (M)  

Inge-Britt Lundin (FP)  

Annika Ödebrink (S)  

Jimmy Lindgren (S)  

Birgit Marklund Beijer (S)  

Mats Lindqvist (MP)  

Kajsa Stenfelt (V)  

 
Ersättare: 

   

Bo Arkelsten (M) tjänstgörande 

Datevig Mardirossian Lönn (M) tjänstgörande 

Christoffer Kuckowski (M)   

Anna Manhag (M)  

Inga-Lill Larsson (M)  

Milly Namiro Darlsson (S)  

Margareta Stavling (S)  

Jonas Larsson (S)  

Hampus Rubaszkin (MP) §§ 1 - 13 

 
Förhinder har anmälts av ledamöterna Anna C Kullendorff (M) och Anders Broberg 

(KD) samt ersättarna Lars Bengtson (M), Per Johansson (FP), Lars Randerz (S) och 

Sebastian Wiklund (V). 

 
Tjänstemän: 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Louise Bill, Birgitta Björk, Ted Ell, Barbro Edlund, 

Staffan Forsell, Lars Jolerus, Erica Lawesson, Ulla Ritzén samt borgarrådssekreteraren 

Katarina Larsson och biträdande borgarrådssekreteraren Magnus Thulin från roteln. 

 



  

 
 § 16 

Övergripande program för miljö och hållbar stadsutveckling i 

Norra Djurgårdsstaden. Antagande av program 
Dnr T2010-511-01105  

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att till kommunfullmäktige överlämna 

 och åberopa kontorens gemensamma utlåtande för antagande av övergripande 

 program för miljö och hållbar stadsutveckling i Norra Djurgårdsstaden. 

 

Ärendets handling 

Trafikkontorets, exploateringskontorets, stadsbyggnadskontorets, miljöförvaltningens, 

 Östermalms stadsdelsförvaltnings och Stockholms Hamn AB:s gemensamma 

tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 25 mars 2010. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m fl (M), Inge-Britt Lundin (FP), Mats Lindqvist 

 (MP och Kajsa Stenfelt (V) ställer sig bakom kontorets förslag. (se beslutet) 

 

2) Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (S) föreslår följande: 

1 Redovisningen godkänns i huvudsak. 

2 Kontoret får i uppdrag att omarbeta delen ”hållbara transporter” 

3 Därutöver anförs följande: 

 

 

Generellt sett är projektet spännande och har många ambitiösa och realistiska 

målsättningar som rör framtida energi- och återvinningssystem, klimatanpassad 

och grönskande utomhusmiljö samt hållbart vatten- och avloppssystem.  

 

Det går dock starkt ifrågasätta realismen i delar av avsnittet om hållbara 

transporter. Att samtliga fordon, de boendes, besökande, och de cirka 200 000 

person - och lastbilar från färjorna i området skall vara fossilbränslefria till år 

2030 framstår tyvärr inte som trovärdigt. I andra dokument i staden, 

regionplaneringen samt i aktuell forskning finns bedömningar att mellan 40-90 % 

av personbilarna skulle kunna vara miljöanpassade och fossilbränslefria till detta 

år. Att även alla lastbilar och andra tunga fordon till år 2030 helt skulle vara 

fossilbränslefria är än mindre realistiskt.  

 

Att förbjuda boende att ha egna bilar genom att ha mycket låga parkeringstal går 

också starkt att ifrågasätta. I nya områden bosätter sig ofta bland annat en relativt 

stor andel barnfamiljer vilka ofta behöver bil. Trots att området ligger nära en 

utomordentlig nationell väganslutning i form av Norra Länken kommer varken 

boende eller besökande kunna angöra eller parkera i området enligt denna 

målformulering.  Detta framstår som logistiskt sett mycket oklokt och dyrbart, 

inte minst om man har skäl att tro att det om 20 år kommer vara en stor majoritet 

av miljöanpassade fordon i Stockholmsregionen.  



  

 

Spårväg City mellan centralen och norra Djurgårdsstaden bör inplaneras men bör 

inte byggas förrän man vet om första etappen med bostäder kan byggas som 

planerat och särskilt ifall andra etappen kan genomföras. Den förutsätter dels att 

Loudden kan flyttas vilket är mycket svårlöst och bägge etapperna förutsätter 

också att den bullrande hamnverksamheten kan förenas med bostäder, vilket 

Länsstyrelsen med hänvisningen till hamnen som riksintresse hittills har sagt nej 

till.  

 

Mot denna bakgrund bör transportavsnittet omarbetas till mer verkliga 

samhällsekonomiska och miljömässiga förhållanden med utgångspunkten att 

också människor och företag i området skall kunna få en fungerande vardag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


